
NACIONALNA I SVEUČILIŠNA KNJIŽNICA U ZAGREBU 

HRVATSKI DRŽAVNI ARHIV 

MUZEJSKI DOKUMENTACIJSKI CENTAR 

 

1 

 

Stalni odbor za razvoj i održavanje Pravilnika za opis i pristup građi u knjižnicama, arhivima i 

muzejima (2023. – 2025.) 

U Zagrebu 23. 5. 2023. 

Zapisnik 

Konstituirajućeg sastanka Stalnog odbora za razvoj i održavanje 

Pravilnika za opis i pristup građi u knjižnicama, arhivima i muzejima, 

održanog 23. svibnja 2023. putem Zooma 

 

 

Sudjelovale: 

članice Stalnog odbora: Tanja Buzina, Elia Ekinović Micak, Kristina Feldvari, Ivana Gržina, Melina 

Lučić,  Snježana Radovanlija Mileusnić, Marijana Tomić 

tajnica Stalnog odbora: Monika Batur 

Ispričane: Silvija Babić, Jelena Balog Vojak, Ana Barbarić, Ana Holjevac Tuković, Jasenka Pleško  

 

 

DNEVNI RED 

1. Konstituiranje Stalnog odbora za razvoj i održavanje Pravilnika za opis i pristup građi u knjižnicama, 

arhivima i muzejima (2023.- 2025.) 

2. Plan rada Stalnog odbora za 2023. 

3. Razno 

 

Ad 1 

Utvrđeno je da su ustanove nakladnika, stručna društva i akademska zajednica imenovali članove 

Stalnoga odbora u mandatu svibanj 2023. – svibanj 2025.: 

1. NSK: Tanja Buzina 

2. NSK: Elia Ekinović Micak 

3. HDA: Silvija Babić 

4. HDA: Melina Lučić 

5. MDC: Snježana Radovanlija Mileusnić 

6. MDC: Jelena Balog Vojak 

7. HMD: Ivana Gržina 

8. HAD: Ana Holjevac Tuković 

9. HKD: Jasenka Pleško 

10. FFOS: Kristina Feldvari 

11. FFZG: Ana Barbarić 

12. UNIZD: Marijana Tomić. 
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Stalni odbor je konstituiran te će ga u mandatu 2023. – 2025. činiti 12 članova.  

Konstituirani Stalni odbor jednoglasno je donio odluku da će predsjednica Stalnog odbora u sazivu 

2023. – 2025. i nadalje biti Tanja Buzina, a zamjenica predsjednice Snježana Radovanlija Mileusnić. 

Za tajnicu je ponovno izabrana Monika Batur (NSK).  

Mandat ovoga saziva Stalnog odbora traje od 23. 5. 2023. do 23. 5. 2025. 

 

Ad 2 

Plan rada Stalnog odbora za 2023. -  izrada priručnika za opis građe 

K. Feldvari predlaže da se unutar samoga Pravilnika inkorporiraju primjeri za sve tri zajednice.  

T. Buzina predlaže izradu cjelovitih primjera za različite jedinice opisa kao dodatne dokumente uz 

Pravilnik,  koji bi vrijedili za sve, a ne bi se doticali informacijskih sustava ni formata. Uz to izradile 

bi se smjernice  koje će korisniku Pravilnika približiti  novi pogled na jedinicu opisa koju donosi 

KAM (npr. aspekti jedinice građe). 

E. Ekinović Micak napominje da bi trebalo izbjegavati praksu da se pravilnikom ili standardom koristi 

počevši od primjera, nego da se treba upućivati korisnike pravilnika ili standarda kako da se njime 

služe. Nadalje predlaže izradu općih smjernica za sve tri zajednice, npr. dokument poput work flow s 

jasnim uputama i koracima kako se služiti Pravilnikom.  

M. Tomić podržava prijedlog i ističe da je važna promjena u pristupu  i prepoznavanje elemenata 

opisa. 

Postavljeno je pitanje hoće li se ovaj zadatak obavljati u okviru dosadašnje Radne grupe za edukaciju i 

primjenu Pravilnika ili će se osnovati nova radna grupa. Predlaže se osnivanje nove radne grupe s 

nazivom Radna grupa za smjernice i primjere, čije će članice biti Elia Ekinović Micak, Marijana 

Tomić i Jelena Balog Vojak. Arhivska zajednica će svoje prijedloge članova javiti naknadno. Prema 

potrebi, mogu se uključivati i drugi sudionici u rad ove Radne grupe. 

Aktivnost 1/23 uspostavljanje Radne grupe za smjernice i primjere (članovi, zadaci) 

Aktivnost 2/23 prijedlog koncepta smjernica za izradu opisa i primjera prema KAM-u 

Aktivnost 3/23 imenovati člana Radne grupe iz arhivske zajednice 
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Druga točka plana rada u 2023. tiče se aktivnosti Tehničke radne grupe za ontologiju Pravilnika KAM 

koja je napravila koncept daljnjega rada na ontologiji, otvaranja imenskog prostora te unosa ontologije 

KAM-a u imenski prostor. 

Zaključeno je da je za daljnji rad potrebno više vremena i programerskoga znanja te se ovaj radni 

zadatak ostavlja na daljnje razmatranje. 

Otvoreno je pitanje hoće li se i sljedeće godine prijaviti projekt, tj. program Razvoj i održavanje 

Pravilnika KAM na javni poziv MKM ili bi se financijske potrebe regulirale na drugačiji način.  

Zaključeno je da se rad na razvoju i održavanju Pravilnika i dalje prijavljuje kao program kojega 

financira MKM.  

 

 

Zapisnik sastavila: 

 

Monika Batur 

tajnica Stalnog odbora 

 

Prilozi: 

  

- Zapisnik 9. sjednice Stalnog odbora za razvoj i održavanje Pravilnika za opis i pristup građi u knjižnicama, 

arhivima i muzejima 

- Popis aktivnosti prema Zapisniku Konstituirajuće sjednice 

- Članovi Stalnog odbora u sazivu 2023-2025. 

- Programska i informatička podrška za izradu registra za objavljivanje KAM ontologije  


